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Protokół Nr 73 

z obrad siedemdziesiątej trzeciej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 24.04.2024r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B 

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 13:55. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 14 radnych udział wzięło 12 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2023r. 

poz.40/ 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni – p. Iwona Bonecka, p. Marian Chęś 

 

Radny Stanisław Wegner - wygaśnięcie mandatu radnego na mocy art. 383 § 1 pkt 1 

Kodeksu wyborczego (Dz. U. z 2023 r. poz. 2408) i Postanowienia Nr 135/2024 

Komisarza Wyborczego w Bydgoszczy II z dnia 22 lutego 2024 w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnego 

 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 
 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku       - Hanna Półgęsek 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

6. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku- Ludmiła Piekałkiewicz-

Geruzel 

7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

I Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

8. Redaktor „Radio Weekend”     - Maciej Bór 
 

 W części obrad uczestniczył Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzej Marach. 

Porządek obrad: 
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1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXXII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Informacja Dyrektora Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej oraz Punktów Filialnych na 

temat realizacji zadań w roku 2023 i prezentacja planowanych przedsięwzięć na rok 2024. 

10. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej za 2023 r. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

13. Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXXII/500/24 Rady Miejskiej w Więcborku 

z dnia 27 marca 2024r. w zakresie przebiegu drogi gminnej nr 020220C relacji Runowo 

Krajeńskie - Chłopigost na terenie gminy Więcbork. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia terminu i zakresu konserwacji na rzece Rów 

Kawelski w granicy Zespołu Przyrodniczo-Krajobrazowego „Torfowisko Messy”. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie.  

 

Do przedstawionego porządku obrad Burmistrz Więcborka autopoprawką wprowadził, 

jako pkt 15 pozycję: „Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego 

metodologii szacowania strat w uprawach rolnych w związku z wystąpieniem suszy”. 

 

W związku z wprowadzoną zmianą kolejne pkt porządku przyjęły numerację dalszą. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad. 

Na sali 12 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z LXXII  

sesji został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

 Za przyjęciem głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024  

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

4.04.2024 r. – Przewodnicząca RM wraz z Przewodnicząca Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych p. Beata Koptą, uczestniczyły w Benefisie 10-lecia Grupy Teatralnej „Rym –

Cym - Cym” działającej przy Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku. 

 

10.04.2024 r. - złożenie kwiatów i zniczy pod Pomnikiem Orła białego wraz z Burmistrzem 

Więcborka p. Waldemarem Kuszewskim i Zastępcą Burmistrza Więcborka p. Jackiem 

Masztakowskim w 14 rocznicę katastrofy Smoleńskiej i 84 rocznicę Zbrodni Katyńskiej 

popełnionej przez NKWD na polskich Oficerach. 

 

12.04.2024 r. – udział w zebraniu sprawozdawczym MGLKS „GROM” Więcbork. 

 

21.04.2024 r.- udział Przewodniczącej RM oraz radnej Brygidy Migawy w VIII Targach 

Ogrodniczo-Rolniczych w Sypniewie. 

 

23.04.2024 r. - udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

 

W tym miejscu obrad Przewodnicząca RM w uroczysty sposób podziękowała Radnym VIII 

kadencji Rady Miejskiej w Więcborku 20218-2024 za współpracę i działanie na rzecz 

społeczeństwa lokalnego wręczając każdemu pamiątkowe imienne podziękowania. W sposób 

szczególny podziękowała tym radnym, którzy przez wiele lat pełnili funkcję radnego i na tej 

kadencji ją kończą, tj. radnemu Stanisławowi Piłce i radnemu Henrykowi Szwochertowi  

i w krótkim wystąpieniu podsumowała mijająca VIII kadencję Rady Miejskiej w Więcborku 

cyt.: 

 

„Szanowni Radni, Szanowny Burmistrzu, Zastępco Burmistrza, Pani Skarbnik, 

Kierownicy jednostek Gminy Więcbork, Drodzy Mieszkańcy. 

 

Dziś w dniu zakończenia naszej kadencji Rady Miejskiej w Więcborku w latach 2018 - 2024, 

pragnę złożyć wyrazy podziękowania i refleksji. Nasza praca w Radzie Miejskiej była pełna 

wyzwań, ale także obfitująca w sukcesy i osiągnięcia. 

 

Dziękuję dziś każdej radnej i każdemu radnemu za oddanie, zaangażowanie i wysiłek  

w służbie naszej społeczności. Wasza praca, wasze decyzje i wasza determinacja miała 

kluczowe znaczenie dla rozwoju naszego miasta. 

 

Jesteśmy świadkami zmiany, która dokonała się w naszym mieście i gminie w ciągu ostatnich 

lat. Dzięki współpracy i wspólnym wysiłkom udało się nam zrealizować wiele projektów, 

które przyczyniły się do poprawy jakości życia naszych mieszkańców. 

 

Nieustannie stawialiśmy czoła różnorodnym wyzwaniom, ale zawsze działaliśmy  

z determinacją i zaangażowaniem, mając na względzie dobro naszej społeczności. Nasza 

praca nie zawsze była łatwa, ale zawsze była ważna. 
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Dziękuję również naszym mieszkańcom za zaufanie, wsparcie i zaangażowanie. Wasze opinie 

i sugestie były dla nas cennym źródłem inspiracji i motywacji. 

 

Zbliża się nowa kadencja, a wraz z nią nowe wyzwania i możliwości. Myślę, że nowo 

wybrana Rada Miejska będzie kontynuować wraz z Burmistrzem rozpoczętą pracę w wielu 

kwestiach z zaangażowaniem i pasją. 

 

Zakończmy tę kadencję z dumą z tego, co udało się osiągnąć i z nadzieją na lepszą przyszłość 

dla naszej gminy” – koniec cytatu. 

 

 

Po uroczystości Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad.6  Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

4.04.2024 r. - udział w Benefisie 10-lecia Grupy Teatralnej „Rym –Cym - Cym” działającej 

przy Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku. 

10.04.024 r. – Burmistrz Więcborka wraz z Zastępcą Burmistrza Więcborka p. Jackiem 

Masztakowski oraz Przewodnicząca Rady miejskiej w Więcborku złożył kwiaty i znicze pod 

Pomnikiem Orła Białego w 14 rocznicę katastrofy Smoleńskiej i 84 rocznicę Zbrodni 

Katyńskiej popełnionej przez NKWD na polskich Oficerach. 

11.04.2024 r. – spotkanie z Komendantem Powiatowym Policji w Sępólnie Krajeńskim  

p. Pawłem Zawadą, które dotyczyło podpisania Porozumienia w sprawie udzielenia wsparcia 

finansowego przez Gminę Więcbork na zakup psa tropiącego. Ponadto rozmowy związane 

były z udzieleniem dodatkowego wsparcia Policji i zabezpieczenia zwiększonej liczby patroli 

w sezonie letnim na terenie gminy Więcbork oraz możliwości utworzenia w Więcborku 

Komisariatu Policji. 

17.04.2024 r. – udział w posiedzeniu Społecznej Komisji Mieszkaniowej /miejsce: biuro 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku/. 

18.04.2024 r. – udział w podsumowaniu i rozstrzygnięciu gminnych eliminacji 

Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej: „Młodzież Zapobiega Pożarom” /miejsce: 

Remiza OSP w Więcborku/. Tego samego dnia Burmistrz wziął udział w podsumowaniu  

I Gminnego Konkursu Ortograficznego uczniów kl. III i VII w Szkole Podstawowej  

w Runowie Krajeńskim. 

 

20.04.2024 r. – udział w koncercie charytatywnym „Bianka i Przyjaciele” w trakcie, którego 

zbierano środki na zakup notatnika brajlowskiego dla Bianki.  Burmistrz złożył gratulacje dla 

organizatorów i podziękowania dla wszystkich, którzy włączyli się w tą cenną inicjatywę. 

 

21.04.2024 r. – udział w Powiatowych Targach Ogrodniczo-Rolniczych w Sypniewie. 

 

23.04.2024 r. - udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 
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Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych /miejsce: Centrum 

Aktywności Seniora w Więcborku/. 

 

Informacje dodatkowe: 

 

• 11 kwietnia 2024 r. nastąpiło otwarcie ofert na zadanie, pn.: „Budowa sieci kanalizacji 

sanitarnej wraz z przyłączami przy ul. Leszka Białego i Leszka Czarnego w Więcborku”. 

Najkorzystniejszą ofertę złożyła Forma WIMAR z Koronowa na kwotę 288.772, 46 zł. 

Kosztorys inwestorski opiewał na kwotę 516.000, 00 zł. Inwestycja, ta jest 

współfinansowana z Funduszu Polski Ład. Na realizację ww. przedsięwzięcia Gmina 

Więcbork otrzymała dofinansowanie. Rozstrzygnięcie tego postępowania przewidywane 

jest w kolejnym tygodniu. 

• 16 kwietnia 2024 r. wyłoniono wykonawcę w postępowaniu dotyczącym modernizacji 

oświetlenia drogowego na terenie miasta i gminy Więcbork – dotyczy to oświetlenia, 

którego właścicielem jest Gmina Więcbork. Na zadanie wpłynęło osiem ofert, najniższa 

opiewała na wartość 123.750, 00 zł. Niestety oferent nie odpowiedział na zadane pytania 

dotyczące, tzw. rażąco niskiej ceny, dlatego też kolejną Firmą, z którą Gmina podjęła 

rozmowy jest Firma Vectra GROUP  z siedziba w Leoncinie. Forma ta złożyła ofertę na 

kwotę 217.811, 94 zł. Umowa z wykonawca zostanie podpisana 26.04.2024 r. Ta 

inwestycja również otrzymała dofinansowanie w ramach Funduszu Polski Ład. 

• 18 kwietnia br. wpłynęły trzy oferty na zadanie ofertowe dotyczące budowy sieci 

wodociągowej w ul. Krótkiej we wsi Witunia gm. Więcbork. Najkorzystniejszą ofertę 

złożył Zakład Gospodarki komunalnej w Więcborku na kwotę 98.999, 99 zł. Gmina 

Więcbork wg kosztorysu inwestorskiego maiła zabezpieczoną na to zadanie kwotę 

93.000, 00 zł. Na sesji Radzie zostanie przedłożona w zmianach do budżetu propozycja 

zwiększenia środków na to zadanie o kwotę 7.000, 00 zł, aby móc rozstrzygnąć 

postępowanie, podpisać umowę i je zrealizować. 

• 19 kwietnia 2024 r. zostało ogłoszone postępowanie na zadanie pn.: „Przebudowa placów 

zabaw w miejscowościach Jastrzębiec i Pęperzyn oraz budowa siłowni zewnętrznej  

w miejscowości Zgniłka. Termin składania i otwarcia ofert został wyznaczony na 6 maja 

2024 r. Projekt jest współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na 

rzecz rozwoju obszarów wiejskich. Kwota całego zadania opiewa na wartość: 161.947, 74 

zł, a dofinansowanie wynosi: 101.698, 00 zł. 

 

W tej części obrad Burmistrz Więcborka wyraził słowa uznania i podziękowania dla 

Radnych Rady miejskiej w Więcborku mijającej kadencji. Podziękowała za ich 

zaangażowanie, wsłuchiwanie się w głosy mieszkańców gminy Więcbork. Uważała, że na 

mijającą kadencję można spojrzeć z optymizmem i dumą. Zrealizowano w niej inwestycję za 

około 90.000.000, 00 zł, z czego około 50.000.000, 00 zł, to inwestycje i wydatki związane  

z poprawa infrastruktury drogowej. To, co cieszy szczególnie, to fakt, że zrealizowane 

inwestycje są realizacją postulatów zgłaszanych przez radnych i mieszkańców gminy. Poza 

tym, udało się przeprowadzić wiele wydarzeń kulturalnych, sportowych, integracyjnych  

i wiele innych ciekawych spotkań, za które serdecznie dziękuje radnym. Podziękowania 

zostały również skierowane do wszystkich pracowników Urzędu Miejskiego w Więcborku, 

dyrektorów, kierowników wszystkich placówek i jednostek podległych Burmistrzowi oraz 

wszystkim pracownikom, z którymi realizowane były przedsięwzięcia, o których była mowa. 

Burmistrz powiedział, że jest przekonany o tym, że wymienieni stanowią świetny zespół, 

który potrafi rozmawiać, współpracować, a przede wszystkim realizować te przedsięwzięcia, 

które są oczekiwane przez mieszkańców.   

 

Przewodnicząca RM udzieliła głosu Wicestaroście Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzejowi 

Marachowi. 
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Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego powiedział, że dziś uroczysta sesja kończąca 

najdłuższą po 5, 5 letnią kadencję Rady Miejskiej. Jest to niewątpliwie okazja, żeby wspólnie 

podziękować sobie za współpracę począwszy od radnych, z którymi współpracował piastując 

Urząd Burmistrza w Gminie Więcbork i współpracuje do dziś oraz wszystkim pozostałym. 

Podziękowania złożył w imieniu własnym Starosty Sępoleńskiego p. Jarosława Tadycha oraz 

Zarządu Powiatu Sępoleńskiego. Wszystkim życzył dużo zdrowia, a wszystkim tym, którzy 

nadal będą działać w Radzie Miejskiej w Więcborku, aby jak najlepiej działali na rzecz 

mieszkańców gminy Więcbork. Będąc przy głosie wspomniał również o inwestycjach 

powiatowych zrealizowanych, realizowanych i tych, które w najbliższym czasie ruszą na 

terenie Więcborka. Mowa tu o siłowni zewnętrznej, przebudowie drogi Nowy Dwór –

Więcbork oraz kompleksie boisk przy Liceum Ogólnokształcącym i Centrum Kształcenia 

zawodowego i Ustawicznego w Więcborku oraz parkingiem i droga w tej lokalizacji. Jego 

zdaniem te inwestycje poprawią estetykę, funkcjonalność i bezpieczeństwo i będą czymś, 

czym będzie można się pochwalić osobom z zewnątrz. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła ten punkt porządku obrad. 

 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski.  

 

/Odp. na interp. radnej A. Łańskiej/ 

Wnioskowane przez radną prace wzdłuż ul. Powstańców Wielkopolskich zostaną wykonane 

przez zarząd Dróg Powiatowych do końca czerwca 2024 r.  

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 

✓ Burmistrz Więcborka wyraża aprobatę dla stanowiska wyrażonego przez radnego  

w interpelacji, w związku z powyższym na najbliższym posiedzeniu połączonych Komisji 

Rady Miejskiej w Więcborku wspólnie z radnymi zostanie przygotowany projekt uchwały 

w powyższej sprawie. Po jej zaakceptowaniu ww. projekt zostanie wprowadzony do 

porządku obrad sesji RM w Więcborku.   

 

/Odp. na interp. radnej N. Ksobiak 

 

✓ Znak dotyczący ograniczenia prędkości usytuowany przy wjeździe na ulicę Kościuszki  

w Więcborku zostanie przestawiony w miejsce niebudzące wątpliwości dla użytkowników 

drogi. 

✓ Decyzja o ewentualnym doświetleniu drogi na Osiedlu Łopiennik w Więcborku oraz 

zagospodarowanie miejsca pod pojemniki na odpady, zapadnie po wcześniejszej wizji 

lokalnej w terenie z udziałem radnej oraz właściwego pracownika Urzędu Miejskiego  

w Więcborku. 

 

Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi dostępne są do wglądu w biurze Rady 

Miejskiej w Więcborku oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy 

Więcbork. 

 

 

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Rada Dorota Wnuk w imieniu Karolewa oraz swoim za Pośrednictwem Burmistrza 

Więcborka do Starosty Sępoleńskiego i stosownych jednostek administracji publicznej 

odpowiedzialnych za szkolnictwo dzieci i młodzieży szkół średnich o rozpatrzenie 
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możliwości linii autobusowych łączących Karolewo i Więcbork od września 2024 r. 

umożliwiających im bezpieczny dojazd do szkół i powrót do domu. Do interpelacji 

dołączona została Petycja z podpisami mieszkańców Karolewa. 

• Druga interpelacja radnej wniesiona został w imieniu użytkowników drogi Karolewo-

Jastrzębiec-Rogalin oraz w imieniu własnym i dotyczyła zwrócenia się Burmistrza do 

Starosty Sępoleńskiego oraz Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim o szybkie 

wypełnienie ubytków na ww. drodze oraz na pozostałych drogach powiatowych. 

 

 

Ad.9 Informację na temat realizacji zadań w roku 2023 i prezentację planowanych 

przedsięwzięć na rok 2024 przedstawiła Dyrektora Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

oraz Punktów Filialnych p. Ludmiła Piekałkiewicz-Geruzel.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 1 do niniejszego Protokołu i dostępna jest do wglądu  

w biurze Rady Miejskiej oraz na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Informacje uzupełniła prezentacja multimedialna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Jacek Kabattek odniósł się do informacji Dyrektor w zakresie zakupu nowych 

pozycji bibliotecznych, pytając, czy w ciągu roku dużo książek zostaje poddanych likwidacji.  

Dyrektor MGBP w Więcborku odpowiedziała, że wypadło dosyć sporo pozycji, ponieważ 

podczas inwentaryzacji w 2021r. ujawniło się bardzo dużo książek zniszczonych i od tego 

czasu na bieżąco jest selekcjonowany i weryfikowany pod tym względem cały księgozbiór. 

Szacowała, że pozycji zlikwidowanych jest około 3 tysięcy. Były, to książki bardzo 

sfatygowane i nienadające się do dalszego udostępniania czytelnikom. 

Radna Beata Lida pogratulowała Dyrektor wzrostu ilości czytelników, co nie jest sztuka 

łatwa w dobie wszechobecnej komputeryzacji/ informatyzacji, kiedy i młodzież, i dorośli 

częściej sięgają do możliwości, jakie dają im w przedmiotowym zakresie te właśnie media. 

Stąd też wskazany przez Dyrektor wzrost czytelników odwiedzających Bibliotekę jest 

informacją optymistyczną i ją osobiście bardzo cieszy. 

Przewodnicząca RM uważała, że Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna w Więcborku jest 

godna polecenia i tego, żeby brać z niej przykład. Szeroka oferta, jaka jest skierowana do 

mieszkańców w różnym wieku, począwszy od tych najmłodszych do najstarszych sprawia, że 

każdy znajdzie tam coś dla siebie. Jest to Instytucja działająca prężnie w odnowionym 

budynku bibliotecznym i w Centrum Aktywności Lokalnej. Są, to miejsca, w których na 

prawdę dzieje się dużo ciekawych rzeczy dla mieszka nów gminy Więcbork. Przewodnicząca 

RM za pośrednictwem Dyrektor złożyła również podziękowania pracownikom Biblioteki. 

Dyrektor MGBP w Więcborku podziękowała za miłe słowa, które oczywiście przekaże 

również pracownikom i stwierdziła, że rzeczywiście baza do działań realizowanych przez 

Jednostkę jest doskonała, za co również dziękuje władzom samorządu Gminy Więcbork. 

Burmistrz Więcborka zabierając głos przyłączył się do wypowiedzianych już słów uznania 

dla pracy pracowników MGBP w Więcborku i Dyrektor MGBP w Więcborku. Przy okazji 

zaprosił na wydarzenie, które w dniu sesji o godz. 18: 00 miało mieć miejsce w Centrum 

Aktywności Lokalnej, tj. Wernisaż wystawy fotografii p. Małgorzaty Dropinskiej. Uważał, że 

warto z tego zaproszenia skorzystać, tym bardziej, że organizowane wystawy cieszą się coraz 

większym zainteresowaniem mieszkańców, a dotyczą często lokalnych twórców, którzy żyją 

w naszej społeczności, a o których zainteresowaniach i twórczości nie mamy pojęcia. 
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Kończąc życzył Dyrektor zrealizowania planów w roku bieżącym oraz przyszłym, bo już  

w roku 2024 Gmina Więcbork będzie aplikowała o środki zewnętrzne, które trafią właśnie do 

MGBP w Więcborku i posłużą podniesieniu standardu i możliwości rozwoju tej Instytucji 

Kultury, a tym samym lepiej będzie ona służyć mieszkańcom gminy Więcbork.  

Ad.10 Ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej za 2023 r. przedstawiła Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku p. Hanna Półgęsek. 

  

Informacja stanowi załącznik nr 1 do niniejszego Protokołu i dostępna jest do wglądu  

w biurze Rady Miejskiej oraz na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Informacje uzupełniła prezentacja multimedialna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda stwierdził, że z analizy wynika, że największą grupę bezrobotnych 

stanowią ludzie młodzi. Pytał, czy Jednostka MGOPS w Więcborku występuje do 

Powiatowego Urzędu Pracy z wnioskami o pozyskiwanie funduszy na aktywizację tej grupy, 

w tym na możliwość zdobywania przez nich nowych kwalifikacji. Szkolenia, kursy, to dość 

kosztowne zamierzenia, na które młodych ludzi po prostu nie stać, zatem wsparcie tego typu 

byłoby znaczące i zwiększyłoby ich szanse na rynku pracy. Radny nawiązał też do danych  

w kwestii przekroju wiekowego ludności gminy, które niewątpliwie wskazują na to, że 

społeczeństwo się starzeje i przeważają osoby w wieku senioralnym, często samotne  

i wymagające wsparcia. Radny chciał wiedzieć, czy system pomocowy MGOPS  

w Więcborku jest przygotowany na te wyzwania i sprawnie działa w tym zakresie.  

Dyrektor MGOPS w Więcborku odnosząc się do pierwszego pytania radnego zapewniła, że 

odnośnie osób bezrobotnych, Jednostka ściśle współpracuje z Powiatowym Urzędem Pracy. 

Dla tych osób, w tym szczególnie tych korzystających z pomocy społecznej, proponowane są 

prace społeczno-użyteczne. Osoby, które mogą wykonywać te prace, muszą być osobami 

bezrobotnymi oraz korzystającymi z wsparcia MGOPS. W ramach tych prac proponowane są 

różne formy zatrudnienia na terenie gminy Więcbork, na rzecz jej mieszkańców. Niemniej  

w tej kwestii czasem jest to indywidualna decyzja osoby bezrobotnej. Osoby, które chcą 

szukać pracy i aktywnie zawodowo spędzać czas przy wsparciu MGOPS, czy PUP, który ma 

szeroką ofertę w dostosowaniu do różnych potrzeb, znajdą coś dla siebie i z pomocy 

skorzystają. Niestety nie ma możliwości zmuszenia kogokolwiek do podjęcia jakiejkolwiek 

aktywności zawodowej bez jego zgody, choć stosowane są zabiegi w celu zachęcenia, czy 

pomocy w ułatwieniu podjęcia takiej decyzji, chociażby w postaci szeroko rozbudowanej 

pracy socjalnej z rodzinami i w rodzinach. Jeżeli chodzi o zapewnienie opieki osobom 

starszym, to obecnie usługa opiekuńcza jest realizowana przez 15 opiekunek w terenie.  

W ubiegłym roku wykonano ponad 20 tysięcy godzin na rzecz osób starszych. Nie ma osoby, 

której odmówiono wsparcia w postaci usług opiekuńczych. W strukturze MGOPS 

funkcjonuje ponadto, Asystent Osobisty, który bardzo dobrze uzupełnia usługę opiekuńczą, 

chociażby w godzinach popołudniowych i w weekendy. Zatem w sferze wsparcia osób 

starszych MGOPS w Więcborku posiada szereg możliwości dostosowania usług do potrzeb. 

Pojawiła się również opcja wsparcia w formie pomocy sąsiedzkiej i jeżeli takie 

zapotrzebowanie się pojawi, Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku jest na to gotowy. 

Niemniej w oparciu o dane i ich tendencję wzrostową, istnieje świadomość, że z roku na rok 

zapotrzebowanie na pomoc będzie wzrastało, stąd też działania MGOPS w kierunku 

przekształcenia Jednostki w Centrum Usług Społecznych, by skala usług była dostosowana do 

potrzeb i zaspokajała potrzeby mieszkańców gminy Więcbork. 
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Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad.11-12 Projekty uchwał finansowych omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina 

Kruk 

a) w sprawie zmian budżetu gminy Więcbork na rok 2024, 

 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.25.2024 z dnia 15 kwietnia 2024 r. określającego 

plan dotacji (§2030) w rozdziale 80101 na kwotę 16.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację 

zadań w ramach Piorytetu 3 „Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 2021-

2025” Po stronie wydatków zmiany ujęte zostały w §4210 i §4240. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.24.2024 z dnia 12 kwietnia 2024 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85513 o kwotę 3.502,00 zł z przeznaczeniem 

na opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre 

świadczenia rodzinne oraz za osoby pobierające zasiłki dla opiekunów. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4130. 

3. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych 

w rozdziale 40001 w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków  

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację ustawy o szczególnych rozwiązaniach 

w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku paliw. Gmina otrzymała 

środki na wypłatę wyrównania dla przedsiębiorstw energetycznych w kwocie 300.900,00 zł. 

Po stronie wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 40001 §4430, §4010, §4110 i §4120. 

4. Dokonuje się zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych w rozdziale 

85395 o kwotę 3.060,00 zł, w związku ze złożonym zapotrzebowaniem na środki  

w z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na wypłaty dodatku węglowego Po stronie 

wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 85395 §3110 i §4210. 

5. Dokonuje się zmian w sposobie finansowania zadania realizowanego w ramach programu 

rozwoju instytucji opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 „Maluch+ 2022-2029” w ramach, 

którego utworzony zostanie klub dziecięcy nr 2 w Więcborku. Zgodnie z aneksem do umowy 

nr 20/2023/N1 całość dofinansowania z KPO stanowić będą środki majątkowe, stąd zmiana  

w rozdziale 85516 pomiędzy §2700 a §6290 o kwotę 250.000,00 zł. Zmiana wynikająca  

z aneksu spowodowała także zmiany po stronie wydatków i dotychczasowy plan na wydatki 

bieżące w tym projekcie w łącznej kwocie 307.500,00 (85516 §4210 i §4240) zwiększy plan 

wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Utworzenie klubu dziecięcego nr 2  

w Więcborku”. 

6. Zwiększa się plan dochodów w następujących pozycjach: 

 

• rozdział 70005 §0470 o kwotę 2.881,00 zł z tytułu wpływu opłaty za trwały zarząd 

nieruchomości będących w posiadaniu przez Środowiskowy Dom Samopomocy  

w Więcborku i Biuro Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku, 

 

• rozdział 75011§2360 o kwotę 500,00 zł, rozdział 85228§2360 o kwotę 100,00 zł i rozdział 

85502 §2360 o kwotę 20.000,00 zł z tytułu wpływu dochodów JST związanych  

z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej, 

 

• rozdział 75023 §0830 kwotę 1.600,00 zł z tytułu wpływu płatności za usługę 

udostępnienia pomieszczenia na bezpłatny punkt pomocy prawnej w ramach rządowego 

systemu bezpłatnego poradnictwa, 
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• rozdział 75085§0970 o kwotę 9.700,00 zł z tytułu wpływu kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika oraz egzekucja obowiązku szkolnego, 

 

• rozdział 75618§0490 o kwotę 2.000,00 zł z tytułu wpływu z opłaty za zajęcie pasa 

drogowego, 

 

• rozdział 75618§0690 o kwotę 2.017,00 zł z tytułu wpływu z opłaty za udzielenie ślubu 

poza USC i opłaty za wydanie formularza wielojęzycznego zgodnie z art. 8 ust. 3 ustawy 

z 04.04.2019 r. o przedkładaniu niektórych dokumentów urzędowych w państwach 

członkowskich Unii Europejskiej, 

 

• rozdział 80101§0750 o kwotę 5.000,00 zł i rozdział 80104 §0750 o kwotę 800,00 zł  

z tytułu wpływu z najmu pomieszczeń w placówkach oświatowych, 

 

• rozdział 90001 §0940 o kwotę 19.421,00 zł w związku ze zwrotem podatku VAT od 

faktur zakupowych związanych z realizacją inwestycji polegającej na budowie kanalizacji 

we wsi Witunia. Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie 

umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty planu finansowego. Natomiast w 

przypadku planu dochodów w rozdziale 75023 §0830 uwzględnia on planowane dochody 

w br. wynikające z obowiązującej umowy zawartej w Powiatem Sępoleńskim. 

 

7. Wprowadza się do realizacji nowe zadanie inwestycyjne polegające na wykonaniu 

nawodnienia na boisku na terenie stadionu miejskiego w Więcborku. Wartość zadania to 

108.855,00 zł i współfinansowane będzie środkami z budżetu Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. Łączna kwota dofinansowania to 54.427,00 zł. 

8. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 01043 §6050 w zadaniu pn.: „Budowa 

sieci wodociągowej w ul. Krótkiej we wsi Witunia, gm. Więcbork” o kwotę 7.000,00 zł  

w związku z prowadzonym postępowaniem ofertowym na wyłonienie wykonawcy zadania. 

Najniższa złożona oferta przekracza dotychczasowe założenia planowe. 

9. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 02001 §4300 o kwotę 5.500,00 zł  

z przeznaczeniem na wykonanie planów urządzania lasów na terenie Gminy Więcbork, 

których właścicielem jest Gmina Więcbork (art. 21 ust. 1 ustawy z 28 września 1991 r.  

o lasach Dz. U. z 2024 poz.530). 

10. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 dokonano następujących zmian: 

 

• w §4510 zwiększa się plan o kwotę 15.000,00 zł z przeznaczeniem na opłaty na rzecz 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z tytułu zajęcia gruntu i usługi 

wodnej związanej z odprowadzeniem wód opadowych i roztopowych z kanalizacji 

deszczowych do Jeziora Więcborskiego, 

 

• w §6050 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa schodów 

zewnętrznych w ciągu ul. Dworcowej w Więcborku”. Kwota zadania to 6.000,00 zł  

i obejmuje wykonanie dokumentacji budowlanej. 

 

• w §6050 dokonuje się zmiany nazwy zadania, tj. dotychczasową nazwę „Budowa 

chodnika i drogi gminnej 020207C na odcinku ul. Wincentego Witosa w Wituni” 

zastępuje się nazwą: „Przebudowa drogi gminnej 020207C na odcinku ul. Wincentego 

Witosa w Wituni”. Zmiana nazwy wynika z konieczności jej dostosowania do zakresu 

prac. 
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11. Rozwiązuje się częściowo rezerwę ogólną na kwotę 29.209,00 zł z przeznaczeniem na 

sfinansowanie zadań określonych w pkt 8, 9 i 10 uzasadnienia. 

12. W dziale 801 dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych 

w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

13. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Więcborku w rozdziale 85203 pomiędzy §4010 i §4040 a §3020, §4210, 

§4220, §4270, §4410, §4440 i §4700 o łączną kwotę 10.482,00 zł w celu zabezpieczenia  

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

Projekt uchwały jest wypadkowa tego, co działo się od ostatniej aktualizacji WPF, tj. od 

ostatniej sesji RM w miesiącu marcu. Zmiany dotyczą roku 2024 poprzez uaktualnienie kwot 

dochodów i wydatków, aby były one zbieżne ze zmianami dokonanymi w budżecie Gminy 

Więcbork. W załączniku przedsięwzięć jest propozycja wprowadzenia nowego zadania, tzn. 

wprowadzenia opracowania planu ogólnego gminy Więcbork. Jest to zadanie, które ma być 

realizowane w latach 2024-2026. Odnośnie tego zadania zostały też określone limity 

wydatków na ww. lata. Druga zmiana dotyczy omawianej powyżej w zmianach w budżecie – 

zmiany nazwy przedsięwzięcia inwestycyjnego z „Budowy chodnika i drogi gminnej na 

odcinku Wincentego Witosa w Wituni” na „Przebudowę drogi gminnej na odcinku 

Wincentego Witosa”.   

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 
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Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 

 

Ad.13-14 Projekty uchwał przygotowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 

Dróg przedstawił jego Kierownik p. Tomasz Fifielski 

a) zmieniającej uchwałę Nr LXXII/500/24 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 27 marca 

2024r. w zakresie przebiegu drogi gminnej nr 020220C relacji Runowo Krajeńskie - 

Chłopigost na terenie gminy Więcbork, 

 

 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie był procedowany na poprzedniej sesji Rady 

Miejskiej i podjęta została przez Rade Miejską stosowna uchwała.  Jednakże w § 1 pkt 1 

uchwały Nr LXXII/500/24 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie 

zmiany uchwały Nr XIII/77/19 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25 września 2019 r.  

w zakresie przebiegu drogi gminnej nr 020220C relacji Runowo Krajeńskie - Chłopigost na 

terenie gminy Więcbork zaistniał błąd. Błędnie została wskazana działka nr ewid 114/1. 

Tymczasem droga nr 020220C relacji Runowo Krajeńskie - Chłopigost przebiega m. in. na 

działce drogowej nr ewid. 116/3 obręb Witunia, a nie jak wskazano w ww. uchwale na działce 

nr ewid. 114/1 obręb Witunia. Fakt ten powoduje, że błędny zapis należy skorygować, stąd 

konieczność wywołania stosownej uchwały.  

1 pkt 1 otrzymuje brzmienie: „W związku ze zmianą przebiegu drogi gminnej nr 020220C 

relacji Runowo Krajeńskie - Chłopigost poprzez dodanie działek nr ewid. 264/1 obręb 

Runowo Krajeńskie, 116/3 obręb Witunia oraz 220/1 obręb Witunia, zmianie ulega wiersz 2 

tabeli załącznika nr 1 uchwały nr XIII/77/19 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 25 września 

2019r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie gminy Więcbork (Dz. 

Urz. Woj. Kuj.- Pom. 2019 r. poz. 5091) otrzymuje brzmienie” w zakresie działek 

geodezyjnych: 290/1, 82/1, 103, 52/1, 3/13, 56, 264/1 obręb Runowo Krajeńskie, 116/3, 220/1 

obręb Witunia 
 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 

 

 

b) w sprawie uzgodnienia terminu i zakresu konserwacji na rzece Rów Kawelski w granicy 

Zespołu Przyrodniczo-Krajobrazowego „Torfowisko Messy”. 

W dniu 5 kwietnia 2024 r. Państwowe Gospodarstwo Wodne „Wody Polskie”, Nadzór 

Wodny w Więcborku, wystąpiło do Rady Miejskiej w Więcborku o uzgodnienie terminu  

i zakresu zaplanowanych prac na terenie Zespołu Przyrodniczo - Krajobrazowego 

„Torfowisko Messy”. Właściwość rzeczowa Rady Miejskiej w Więcborku w tym zakresie 

wynika z faktu, że organ ten, uchwałą Nr L/366/22 z dnia 28 września 2022 r. w sprawie 

Zespołu Przyrodniczo - Krajobrazowego „Torfowisko Messy” w granicach administracyjnych 

gminy Więcbork (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z dnia 3 października 2022 r. poz. 4877) 

uchwaliła, że Zespół Przyrodniczo - Krajobrazowy „Torfowisko Messy” pozostaje  

w granicach administracyjnych gminy Więcbork i obejmuje obszar torfowiska wysokiego  

o powierzchni 340,27 ha. 

Aktem prawnym, regulującym cele, zasady i formy ochrony przyrody żywej i nieożywionej 

oraz krajobrazu w Polsce jest ustawa z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody (t.j. Dz. 

U z 2023 r. poz.1336 z późn. zm.). Zgodnie z art. 45 ust. 2 pkt 1 ww. ustawy prace 

wykonywane na potrzeby ochrony przyrody uzgadnia się z organem ustanawiającym daną 

formę ochrony przyrody 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 

 

Ad.15 Projekt uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego metodologii 

szacowania strat w uprawach rolnych w związku z wystąpieniem suszy”. Stanowisko Rady 

Miejskiej w Więcborku odczytała Przewodnicząca Rady p. Anna Łańska. 

 

 

Stanowisko w sprawie metodologii szacowania strat w uprawach rolnych w związku  

z wystąpieniem suszy  
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W 2023 roku wiele obszarów na terenie Polski dotknęła susza. Zjawisko to miało wpływ 

również na znaczną część upraw rolnych położonych w granicach gminy Więcbork. Na 

wniosek Burmistrza Więcborka, Wojewoda Kujawsko – Pomorski na podstawie 

obowiązujących przepisów prawa powołał komisje ds. szacowania strat w uprawach rolnych 

w związku z wystąpieniem niekorzystnych warunków atmosferycznych tj. suszy.  

W związku z zaistniałą sytuacją Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi uruchomiło aplikacje 

internetową umożliwiającą zgłaszania strat w uprawach rolnych. Na podstawie złożonych 

wniosków powstały kalkulacje zawierające procenty strat w danych uprawach.  

Konstrukcja przepisów prawa określonych w rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 27 

stycznia 2015 r. w sprawie szczegółowego zakresu i sposobów realizacji niektórych zadań 

Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa zakłada sumowanie wszystkich strat w 

uprawach w celu wyliczenia jej średniej wielkości. Wobec powyższego rolnik posiadający 

uprawy dotknięte ponad 30 % utratą plonów wobec strat przy uprawach np. okopowych rzędu 

15 %, przy sumowaniu i ujęciu całościowym wykazuje szkodę, poniżej 30 %, która 

dyskwalifikowała otrzymanie pomocy.  

Uprawionymi do otrzymania pomocy w formie dotacji byli właściciele gospodarstw rolnych, 

na których niekorzystne zjawiska atmosferyczne spowodowały utratę, co najmniej 30 % 

plonu w produkcji roślinnej w całym gospodarstwie rolnym.  

Taki sposób ustalania strat w ocenie rolników jest krzywdzący. Metodologia przyjęta  

w oparciu o zapisy rozporządzenia sprawiła, że ponad połowa rolników gminy Więcbork nie 

otrzymała pomocy, pomimo, iż teren ten został dotknięty suszą. Rzeczywiste ubytki w wielu 

uprawach wynosiły od 50 % nawet do 80 %.  

Kalkulacje strat upraw rolnych z terenu gminy Więcbork dokonanych przytoczoną powyżej 

metodą spowodowały, że większość średnich ubytków wyniosła pomiędzy 25 % a 29 %  

w danych uprawach.  

W związku z powyższy w imieniu rolników z terenu Gminy Więcbork zwracamy się  

z wnioskiem o zmianę ww. przepisów rozporządzenia uwzględniających taki sposób 

ustalania, aby obejmował wypłatę pomocy finansowej powyżej 30 % strat w danej uprawie 

oraz ogłoszenie kolejnego naboru dającego możliwość uzyskania pomocy. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 12 radnych 

Za głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Przewodnicząca RM dodała, że wywołanie i przygotowanie stanowiska Rady Miejskiej  

w Więcborku w tej sprawie jest inicjatywa radnego Andrzeja Wendy. 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2024 

 

Ad.16 Wolne wnioski i informacje. 

Burmistrz Więcborka zaprosił wszystkich radnych oraz mieszkańców gminy Więcbork do 

udziału w uroczystych gminnych obchodach 233 rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja. 

Rozpoczęcie tradycyjnie zbiórka przy Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku o godz. 10: 15, 
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skąd ruszy przemarsz na Plac Jana Pawła II, gdzie przy Pomniku „Orla Białego” nastąpi część 

oficjalna, a o godz. 11: 00 odbędzie się Msza św. w intencji Ojczyzny. Po mszy o godz. 12: 

00 na Placu Jana Pawła II odbędzie się Piknik Patriotyczny z częścią artystyczną  

i poczęstunkiem dla mieszkańców gminy Więcbork. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady siedemdziesiątej trzeciej sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku kończącej VIII kadencję Rady Miejskiej 2018-2024” zamknęła 

obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 

 


